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Programové prohlášení  
kandidáta na funkci senátora akademického senátu Farmaceutické fakulty, MU 

 

 

Vážené dámy a pánové,  

 

Rád bych se zapojil do chodu akademického senátu Farmaceutické fakulty, MU. I přesto, že jsem 

na fakultě na Ústavu přírodních léčiv relativním nováčkem (od počátku roku 2022), chtěl bych 

poskytnout svoji pomoc, znalosti a zkušenosti nabyté v rámci mého působení na různých institucích 

v ČR (VŠCHT, Praha; ÚOCHB či ÚEB AV ČR), ale i téměř desetiletého působení v zahraničí (University of 

Jyväskylä, Finsko či University of Bristol, VB). Doufám, že jsem se s většinou zaměstnanců a snad i 

studentů v rámci několika milých setkání či výuky na FaF (seminář Fytochemie, kurz Supramolecular 

Pharmacy) již setkal, a tak bych nyní rád představil priority, kterým bych chtěl věnoval větší pozornost 

v rámci mé možné aktivity v akademickém senátu.   

Stát mění své chování v oblasti financování vysokých škol. Částka, která bude poskytnuta 

univerzitě vládou a následně přerozdělena na jednotlivé fakulty, bude mít zřejmě v následujících letech 

klesající tendenci. Vnitrouniverzitní soutěž o to, kdo získá větší díl, je tak závislá i na příjmech plynoucích 

z výzkumné a publikační činnosti. V této souvislosti bych svoji pozornost chtěl věnovat podpoře kvalitní 

publikační praxe, např. zavedením seminářů, kde se jednotlivá vědecká témata mohou prezentovat bez 

okras (se všemi možnými vzniklými problémy či nedostatky), což by mělo vést k přátelské a otevřené 

diskusi vedoucí ke zvýšení kvality práce, a tak i kvalitě nadcházející publikace (jakýsi „pre-print brain 

storming“). Hlavním cílem je tak zvyšovat množství kvalitních článků v impaktovaných mezinárodních 

časopisech. V tomto prostředí bych pak chtěl vytvořit důvěrnou atmosféru pro snazší výměnu 

zkušeností a znalostí jak s přípravou publikací, tak i s psaním grantových žádostí, čímž se vytvoří 

potenciál pro další růst vědeckých pracovníků. Toto bude nakonec převedeno nikoli jen ke prospěchu 

vědců, jejich skupin a ústavů, ale také ke prospěchu fakulty, ke zvýšení její prestiže a v neposlední řadě 

i příjmů.  

Další související oblastí mého zájmu je podpora vědecké práce. Zde bych se chtěl zasadit o 

interdisciplinaritu a internacionalizaci. V současné době důležitou formu interdisciplinarity vidím v 

podobě prohloubení spolupráce či zavedení nových spoluprací v rámci univerzity. Univerzita poskytuje 

excelentní přístrojové zázemí v kampusu Bohunice na ústavech PřF, LF, CEITEC, či Recetox, bylo by tak 

škodou tohoto nevyužít. Ještě donedávna jsem byl součástí Přírodovědecké fakulty, MU, a ještě 

doposud jsem součástí CEITEC, MU (od roku 2016), znám tedy důvěrně prostředí kampusu 

v Bohunicích, a tak mohu být nápomocen v tomto propojení. Zároveň, brzký rozvoj vztahů ke kampusu 

může být velkou výhodou při blížícím se přesunu FaF do Bohunic a může tak napomoci plynulému a 

hladkému průběhu vědecké práce i v této náročné periodě.  

Má-li dojít k dalšímu zvyšování výzkumného výkonu fakulty, je třeba plně využívat i příležitostí, 

které se otevírají vně univerzity. FaF má zásadní výhodu v aplikovatelnosti výzkumu a velmi dobrém 
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propojení na průmysl. To souvisí i s možností dodatečného až potenciálně zásadního financování fakulty 

plynoucí z možných licencí duševního vlastnictví vzniklého v rámci fakulty. Na MU máme k dispozici 

excelentní Centrum pro transfer technologií, jejíž zaměstnanci velmi ochotně pomohou jak s evaluací 

technologie, tak i s případnou následnou komercializací. Toto téma by se mohlo stát i dobrou motivací 

pro studenty a případně ovlivnit jejich rozhodnutí po dokončení magisterského studia pro setrvání 

v rámci FaF v navazujícím doktorském studiu. Jsem přesvědčen, že je povinností fakulty využít těchto 

příležitostí k vybudování nadstandardních a mezinárodně atraktivních podmínek pro studium a 

výzkum. 

S tím souvisí i poslední mně blízké téma. Pokud bych byl zvolen do akademického senátu, tak 

bych se chtěl zasadit o zlepšení postavení doktorských studentů. Samostatnou a velmi důležitou 

kapitolou je pak zvyšování stipendií/platů pro doktorandy. Zde jsem přesvědčen, že se o to akademický 

senát bude zasazovat plnou jednotnou silou. V souvislosti s výše zmíněním možným přísunem nových 

financí bychom se měli o to víc snažit získávat kvalitní (i zahraniční) doktorandy. Tito studenti tak budou 

platnou pomocí při výuce a organizaci práce studentů nižších ročníků. Budou plnohodnotnými, 

inovativními a kreativními členy výzkumných týmů, a tudíž publikace výzkumu může snáze směřovat do 

prestižních časopisů s významným impaktem.  

 

 

  S pozdravem,  Ondra Jurček 

 

 

V Brně, dne 17.11.2023 


